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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

Ledamöter Närvarande Frånv. Tjänstgörande ersättare Paragraf

Evelyn Klöverstedt, ordf. (L)
Lars Widén, vice ordf. (M)
Carolina Fredsdotter Nilsson (M)
Jonas Brindmark (M) 
Ayser Bayraktar (C)
Göran Dahlin (KD)
Ahmed Amin (S)
Leyla Tarhan (S)
Håkan Alenius (S)
Lisa Trevitt (S)
Seppo Laine (V)
Kerstin Röstlund (MP)
Thomas Möller (SD)

X
X

§§ 1-7
X
X
X

1 c-13
X
X 

X
X

§§ 8-13

        
        X
        X

Eva-Karin Hamilton (M)

Frida Olsson (S)
Ann-Charlotte Nyberg (V)

§§ 8-13

Ersättare Närv. Frånv.

Frida Olsson (S)
Thomas Löfvenius (S)
Ann-Charlotte Nyberg (V)
Peter Hansson (MP)
Eva-Karin Hamilton (M)
Didrik Elofsson (M)
Karl Andersson (M)
Kari Axelsson (L)
Wanja Delén (SD)

X
X
X
X

§§ 1-7

X
X

  
        

 

        X
        

        X

Övriga närvarande

Helena Johansson, sekreterare 
Tomas Hartikainen, förvaltningschef
Sinikka Pisilä, chef för verksamhetsstödet
Susanne Tedenby, kommunikationstrateg §§ 2-13
Eva Levin, chef grundskolan §§ 1 c-13
Monika Westlinder, ekonomistrateg § 3b
Björn Selim, utredare § 1 b
Bo-Erik Simonsson, kvalitetsutvecklare § 1 c
Thomas Isaksson, kvalitetsutvecklare § 1 c
Johnny Gustavsson, drogsamordnare Socialtjänst Gävle § 1 a
Stefan Thunström, personalföreträdare §§ 2-13
Henrik Tengqvist, personalföreträdare §§ 2-13
Marie Sterner, personalföreträdare §§ 2-7
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

Ärendelista

§1 Informationsärenden under förmiddagen
a) Drogvaneundersökning och narkotikakommissionens arbete
b) Dataskyddsförordningen (GDPR)
c) Betygsresultat

§2 Fastställande av föredragningslistan
§3 Informationsärenden

a) Förvaltningschefen informerar
b) Årsbokslut 2017
c) Internkontrollrapport år 2017
d) Rapport från förtroendeuppdrag
e) Kurser/konferenser

§4 Anmälan av delegationsbeslut
§5 Redovisning av anmälningsärenden
§6 Beslutsärende - Medborgarförslag – 100 % ekologisk mat och frukt i 

förskolor
§7 Beslutsärende - Remiss från Kommunstyrelsen - Socialt 

hållbarhetsprogram
§8 Beslutsärende - Medborgarförslag – Tillbakadragande av 

tjänstemannabeslut gällande förskolan Ur och Skur Vinbärsgårdens 
utträde som medlem i Friluftsfrämjandet

§9 Kommande beslutsärende - Årsredovisning år 2017 för 
utbildningsnämnden

§10 Kommande beslutsärende - Karriärtjänster
§11 Kommande beslutsärende - Politisk information i skolan
§12 Kommande beslutsärende - Remiss - Politisk Organisation i Gävle 

kommun (POG)
§13 Kommande beslutsärende - Remiss - Gävle kommunkoncerns 

medarbetarpolicy
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

§1: Informationsärenden under förmiddagen

Ärendebeskrivning

a) Drogvaneundersökning och narkotikakommissionens arbete
Johnny Gustavsson, drogsamordnare Socialtjänst Gävle, berättar om 
narkotikakommissionens arbete. Kommissionen består bland annat av 
representanter från Socialtjänst Gävle, Utbildning Gävle, polisen samt vice 
ordförande i utbildningsnämnden och ordförande i socialnämnden samt 
kommunalråd.
Utifrån det drogpolitiska programmet och regeringens strategi för alkohol-, 
narkotika-, dopnings- och tobakspolitik har gruppen upprättat en 
handlingsplan med syftet att utveckla kommunens insatser mot narkotika.
Insatser som omnämns är bland annat Tobaksfri DUO där samtliga skolor är 
med. Det är en metod som innebär att elever i årskurs 6 skriver kontrakt med 
en tobaksfri vuxen för att på så sätt hålla sig tobaksfri genom hela högstadiet 
En annan insats är inspirationsdagen ”Jag Brinner” för och med ungdomar 
som syftar till att väcka engagemang i arbetet mot alkohol och andra droger. 

Resultatet av CAN:s (Centralförbundet för Alkohol- och Narkotikaupplysning) 
drogvaneundersökning som genomförts i årskurs 9 redovisas. 
Undersökningen visar bland annat att allt färre elever än tidigare dricker 
alkohol och att den totala andelen som använder tobak i någon form har 
minskat sedan förra undersökningen 2014. Andelen som använt narkotika har 
också reducerats. 

45 procent av eleverna anger att de inte haft någon ANDT- undervisning 
(Undervisning om Alkohol, Narkotika, Droger och Tobak). 1996, då den första 
CAN-undersökning genomfördes, hade över närmare 80 procent av eleverna 
sådan undervisning. Minskningen anses bero på att undervisningen ser 
annorlunda ut i dag än tidigare då det var vanligt att före detta missbrukare 
besökte skolorna och berättade om sitt missbruk, vilket eleverna uppfattade 
som ANDT-undervisning. Besöken visade sig inte ha någon positiv effekt, utan 
tvärsom och sker därför inte idag. CAN är ansvarig för ett nytt digitalt 
stödmaterial som heter ”ANDT på schemat”. Det innehåller råd om hur 
undervisningen kring dessa frågor kan läggas upp och under våren kommer 
rektorer att erbjudas utbildning om hur materialet ska användas.

Frågor ställs och besvaras av föredragande.

Förvaltningschefen poängterar att den senaste CAN-undersökningens resultat 
är det bästa sedan undersökningen startade. Gävle visar bäst resultat i länet.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

b) Dataskyddsförordningen (GDPR)
Den 25 maj 2018 träder GDPR (General Data Protection Regulation) i kraft 
inom EU. Det svenska namnet för GDPR är dataskyddsförordningen (DSF) 
och ersätter den nuvarande personuppgiftslagen (PUL). 
Björn Selim, Utbildning Gävles projektledare i det kommunövergripande 
GDPR-arbetet, informerar bland annat om vad den nya lagen innebär och 
vilket arbete som behöver utföras för att leva upp till det nya 
regelverket. Chefer, verksamhetsstöd med flera har fått information och 
utbildning om den processkartläggning av personuppgifter som ska 
genomföras under våren.

c) Betygsresultat
Bo-Erik Simonsson, kvalitetsutvecklare, presenterar resultatet av nationella 
prov i åk 3, 6 och 9 samt betygsresultaten i åk 6 och 9 för läsåret 2016/2017. 
När det gäller betygsresultat i åk 6 omnämns bland annat att resultatet i Gävle 
är lägre i jämförelse med riket i samtliga ämnen utom i svenska och musik. 
Det ämne där betygspoängen minskat mest är svenska som andraspråk.

Betygsresultaten i åk 9 visar att gymnasiebehörigheten för de kommunala 
skolorna är lägre än föregående år. Gymnasiebehörigheten är avsevärt högre 
för de fristående skolorna. En anledning kan vara att de kommunala skolorna 
tagit emot nyinvandrade elever i betydligt högre grad än de fristående 
skolorna. Totalt sett har Gävle ändå en högre gymnasiebehörighet i jämförelse 
med riket, men lägre andel fullständiga betyg och meritvärde. Skillnaderna i 
resultatet mellan flickor och pojkar har ökat jämfört med föregående år och är 
större än rikssnittet. Den ökade skillnaden kan dels bero på ett sämre resultat 
för pojkarna i vissa ämnen, men kan även vara orsakad av att resultatet 
förbättrats för flickorna. Utvecklingsområden som identifierats i grundskolan 
är svenska som andraspråk, särskilt stöd, likvärdig bedömning och 
betygssättning, vägledning vid gymnasieval och pojkarnas resultat.

Thomas Isaksson, kvalitetsutvecklare, redovisar gymnasieskolans resultat.
Årets avgångselever visar sammantaget ett något förbättrat resultat jämfört 
med i fjol. Vissa program har ett betydligt bättre resultat och några ett 
avsevärt sämre resultat. Andelen högskolebehöriga har ökat främst från 
yrkesprogrammen, men även något från de högskoleförberedande 
programmen. Andelen elever med gymnasieexamen är lägre än i riket för både 
yrkesprogram och högskoleförberedande program. Kvinnorna har 
sammantaget högre genomsnittlig betygspoäng än männen. 
Utvecklingsområden som identifierats i gymnasieskolan är åtgärdsprogram, 
studievägledning inför gymnasieval och efter påbörjad utbildning, männens 
resultat, likvärdig bedömning och betygssättning mellan skolor och mellan 
kön samt samverkan kring bedömningar.

Resultaten diskuteras och bland annat ställer nämnden frågor om  
anledningen till betygsskillnaderna mellan skolorna, vilka åtgärder som krävs 
för att uppnå bättre resultat samt hur andra kommuner arbetar med frågan. 
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

Gävles systematiska kvalitetsarbete ser i princip ut som i andra kommuner. 
Framgångsfaktorer för skolor i kommunen som uppnått bra resultat är 
framför allt att de har haft ett kontinuerligt och stabilt ledarskap, trygg miljö, 
kollegialt lärande och fokus på undervisningen. Kommunens skolor med 
samma socioekonomiska förutsättningar visar olika resultat. En viktig del i 
arbetet med att nå likvärdiga goda resultat är resultatdialogerna. För att kunna 
lära av varandra kommer diskussionsgrupper att bildas med representanter 
från skolor som har samma förutsättningar. 
Ett bättre verktyg för betygsstatistik har tagits fram – applikationen Power BI. 
Applikationen ger en ökad kontroll och förståelse av den egna verksamheten 
för skolledarna och underlättar jämförelser mellan skolor och områden. 
Uppföljning och resultatsammanställning kan tas fram på individnivå under 
pågående termin för att upptäcka behov av och möjliggöra snabbare åtgärder.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

§2: Fastställande av föredragningslistan

Ahmed Amin (S) ställer två frågor:
- Hur går det med det pågående arbetet att ta fram en bättre hantering för  
vikarie-anskaffning? Ahmed Amin (S) har fått signaler om att nuvarande 
hantering inte fungerar tillfredsställande.

- Används kvarsittning som en bestraffning i de kommunala skolorna?

Eva Levin, chef för grundskolan, förklarar att Skollagen anger att kvarsittning 
får användas som en disciplinär åtgärd för att skapa en god studiemiljö. De ska 
inte användas för att straffa eleverna utan tanken är att de ska leda till ett 
ändrat beteende så att arbetssituationen blir bättre för eleven och alla andra 
på skolan. 

Ahmed Amin (S) vill veta i vilken utsträckning som kvarsittning används, på 
vilket sätt åtgärden sker och om frågan diskuteras på ledningsnivå.
Förvaltningen avser att återkomma med ett svar vid nämndens sammanträde i 
mars. 

Föredragningslistan fastställs efter tillägg av frågan om vikarieanskaffning  
som kommer att besvaras under ”Förvaltningschefen informerar”.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

§3: Informationsärenden

a) Förvaltningschefen informerar
Tomas Hartikainen, förvaltningschef, föredrar informationen.

Övergripande

 Samverkan på förvaltningsnivå

Inför utbildningsnämndens sammanträde har facklig samverkan ägt rum den
7 februari. Gällande dagens kommande beslutsärende uttrycker 
Lärarförbundet och Kommunal oro över att andelen årsarbetare med 
högskoleutbildning i förskolan har sjunkit. Lärarförbunden är också 
bekymrade över svårigheten att rekrytera behöriga lärare i skolan. 
Lärarförbundet anger också att de är oroliga över att den totala sjukfrånvaron 
har ökat i jämförelse med 2016.

 Nya rekryteringar

Eva Lantz, rektor Vallbacks rektorsområde
Niklas Hedqvist, rektor Sofiedal rektorsområde
Tobias Winterliv, rektor Lillhagen rektorsområde
Bo Egebrand, resursrektor 

Rekryteringen av HR-strateg och ekonomistrateg pågår fortfarande men är 
inne i ett slutskede.

 Antagningsutskottet

Datum för antagningsutskottet presenteras: 8/3, 5/4, 28/6. 
På förekommen fråga meddelar ordföranden att Seppo Laine (V) utses som 
Ahmed Amins (S) ersättare i utskottet.

 Revidering av delegationsordningen

Vid nämndsammanträdet i mars kommer rubricerat ärende att behandlas som 
beslutsärende. De väsentligaste förslagen på förändringar presenteras.

Grundskola

 Verksamhetsförändring mellanstadiet Forsbacka skola

Rektor för Sofiedals rektorsområde har beslutat att Forsbacka skolas årskurs 
4-6 flyttas till Sofiedalskolan eller Ludvigsbergsskolan fr.o.m. hösten 2018.  
Beslutet hör ihop med svårigheten att rekrytera behöriga lärare till skolan. 
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

Grundskola/gymnasieskola

 LUPP 2016 
Lokal ungdomspolitisk uppföljning (LUPP) 2016 har genomförts vid Gävles 
skolor för tredje gången i årskurs 8 samt på gymnasiet i årskurs 2. Eleverna 
har fått besvara frågor om hälsa/stress, trygghet/utsatthet, demokrati/ 
inflytande och utbildning/framtid. Undersökningen ska ge kommunen 
kunskap om ungas situation och stötta kommunen i utvecklingen av 
ungdomspolitiken. Meningen är att beslut som berör unga i kommunen ska 
bygga på aktuell kunskap om ungas situation, erfarenheter och åsikter. 
Resultatet av enkäten har sammanställts i en rapport som delgivits nämnden 
som ett anmälningsärende. Förvaltningen avser att följa upp det som 
framkommer i rapporten tillsammans med rektorerna.

 Vikarieanskaffning 
(ställd fråga vid ”fastställande av föredragningslistan)
Förutsättningar för att skapa en kommungemensam vikarieanskaffning har 
utretts och visar att det finns goda möjligheter till samordning, men en del 
”hur-frågor” kvarstår att reda ut t ex vilket verksamhetssystem som ska 
användas. Det har även konstaterats att det finns behov av att koordinera 
andra frågor kring bemanning och kompetensförsörjning, eftersom det inte 
endast en utmaning för Utbildning Gävle utan en kommunal angelägenhet. 
Den del som berör vikarieanskaffningen beräknas vara i drift under hösten 
2018.

b) Årsbokslut per december 2017
Monika Westlinder, ekonomistrateg, föredrar ärendet muntligt.
Nämndens resultat år 2017 motsvarar ett överskott på 51 mnkr, vilket är en 
avvikelse med 1,9 % av den totala budgeten som omsluter ca 2,4 mdkr. 
Överskottet beror framför allt på att antalet elever varit färre än vad som 
budgeterats samt lägre kostnader än budgeterat för lokaler, personal, 
kapitaltjänst, skolskjuts och måltidskostnader.
 
Av nämndens budget på 27 mnkr för investeringar har 20,1 mnkr förbrukats. 
Överskott beror på senarelagd rust- och nybyggnation samt fördröjt inköp av 
fordon till Borgarskolans fordonsprogram. Nämnden har begärt att 5,0 mnkr 
överförs till budget 2018 då kostnaderna uppstår. Investeringarna 2017 
omfattar inventarier vid ombyggnation Sörbyskolan, nya förskoleplatser, om- 
och nybyggnation, verksamhetsförändringar och fordon till fordons-
programmet.

En nämnds överskott som kommunstyrelsen (KS) godkänt redovisas i 
nämndens ”resultatfond” som motsvarar 119,9 mnkr (2016). En nämnd som 
önskar nyttja sin resultatfond ansöker om det hos KS. Resultatfonder får 
användas till åtgärder inom förvaltningen som normalt inte görs inom ramen 
för ordinarie kommunbidrag. Genom resultatfonden skapar nämnden ett 
långsiktigt handlingsutrymme.

Frågor ställs och besvaras av föredragande.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

c) Internkontrollrapport år 2017 (Dnr 18UN15)
Nämnden ställer frågor på utsänd rapport, bland annat lyfts risken ”att alla 
elever inte får de stöd de behöver” som visar en större avvikelse. 

Frågorna besvaras av Sinikka Pisilä, chef för verksamhetsstödet, som 
poängterar att skolorna enligt skollagen är skyldiga att upprätta  
åtgärdsprogram för en elev som ska ges särskilt stöd.

Det framkommer önskemål om att kontrollpunkterna som visar stora 
avvikelser borde förklaras utförligare med t ex orsaker och vilka åtgärder som 
görs för att minska riskerna.

Sinikka Pisilä svarar att internkontrollrapporten är en metod och systematik 
för att följa upp ett antal kontrollpunkter. Orsak och åtgärder redovisas i 
årsredovisningen. 
Synpunkterna noteras och tas i beaktan till kommande års internkontroll-
rapport.

Ordföranden anser att rapporten är ett bra underlag för nämnden att ställa 
frågor kring.

d) Rapport från förtroendeuppdrag
Ordföranden berättar om sitt deltagande i Nätverk välfärd som diskuterat och 
enats kring vilka områden som ska prioriteras i länet 2018. Den psykiska 
hälsan för barn och vuxna ska prioriteras. Inom området ska fokus riktas mot 
kompetensförsörjning och vikten av att höja utbildningsnivån i samtliga  
Gävleborgs kommuner.

Ordföranden berättar om ett bevittnat regionmästerskap i VVS som avgjordes 
på Polhemsskolan den 8 februari. En elev som går tredje året på 
Polhemsskolans VVS- och fastighetsprogram vann och har möjlighet att gå 
vidare till yrkes-SM i april.

Ordföranden och förvaltningschef har träffat representanter från Gävle 
ungdomsråd för att diskutera ungdomars möjlighet att påverka. Ett nytt möte 
är planerat i april då bland annat barnchecklistans utformning och 
användning ska diskuteras. Elevrådsrepresentanter från årskurs 7-9 och 
gymnasieskolorna kommer att bjudas in till mötet.

e) Kurser/konferenser
Rådslaget ”Det goda livet i Gävle 2030 – inom ramen för ett jordklot” som 
äger rum den 15 februari på Högskolan i Gävle omnämns. Inbjudan till 
nämnden skickades ut under hösten 2017.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 4: Anmälan av delegationsbeslut

Dnr 18UN20

Utbildningsnämnden har delgivits en sammanställning av delegationsbeslut 
(Dnr 18UN20-2) som fattats under perioden 2017-11-24--2018-02-01.

Utbildningsnämnden lägger de anmälda delegationsbesluten till handlingarna.

§5: Redovisning av anmälningsärenden

Dnr 18UN21

Utbildningsnämnden har delgivits en sammanställning av anmälningsärenden 
(Dnr 18UN21-2) under perioden 2017-11-24--2018-02-01 samt respektive 
anmälningsärende. 

Utbildningsnämnden lägger redovisade anmälningsärenden till handlingarna.
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 6: Medborgarförslag – 100 % ekologisk mat och 
frukt i förskolor
Delges:

Dnr 17UN229
Delges: Kommunstyrelsen

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att anse medborgarförslaget besvarat.

Ärendebeskrivning

Förslagsställaren medverkar och presenterar sitt förslag. Nämnden ställer 
frågor som besvaras av förslagsställaren.

Förslagsställaren anser att 100% ekologiskt är viktigt för våra barn och att 
ekologiskt snabbt kan göra stor hälso- och miljöskillnad.
Förslaget som lämnas består av nio olika förslagspunkter.
I yttrandet beskriver Utbildning Gävle hur arbetet kring förslagen sker i 
dagsläget och beskriver hur andelen ekologisk mat successivt har ökat den 
senaste tioårsperioden.
Gävle kommun är en av de svenska kommuner som serverar den största 
andelen ekologisk mat.

Beslutsunderlag

 Förslag till beslut - Yttrande över medborgarförslag - 100 % ekologisk mat 
och frukt i förskolor, dnr 17UN229-2

 Yttrande över medborgarförslag - 100% ekologisk mat och frukt i 
förskolor, dnr 17UN229-3

 Barnchecklista - Bilaga till yttrande över medborgarförslag - 100 % 
ekologisk mat och frukt i förskolor, dnr 17UN229-4

 Medborgarförslag - 100 % ekologisk mat och frukt i förskolor, dnr 
17UN229-1
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Utbildningsnämnden
Sammanträdesdatum 2018-02-14

Justerare Uppdragsbestyrkande

§ 7: Remiss från Kommunstyrelsen - Socialt 
hållbarhetsprogram

Dnr 17UN259
Delges: Kommunstyrelsen

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar
att föreslå kommunstyrelsen besluta att omarbeta det sociala 
hållbarhetsprogrammet i enlighet med Utbildning Gävles yttrande,

att paragrafen justeras omedelbart.

Ärendebeskrivning

Ett socialt hållbarhetsprogram för Gävle kommun har tagits fram.
Kommunstyrelsen har skickat programmet för remissyttrande till bland annat 
utbildningsnämnden. Utbildning Gävle har ett antal synpunkter på 
programmet, och anser att det bör arbetas om.

Till dagens gruppmöte har nämnden delgivits ett reviderat förslag till yttrande 
som ersätter utsänt förslag. Det reviderade förslaget har omarbetats delvis 
utifrån synpunkter som inlämnats från den rödgröna gruppen. 

Beslutsunderlag

 Förslag till beslut - Yttrande över remiss, Social hållbarhetsprogram, dnr 
17UN259-9

 Yttrande över remiss från kommunstyrelsen daterat 2018-02-14 – Socialt 
hållbarhetsprogram, dnr 17UN259-10

 Barnchecklista - Bilaga till yttrande över remiss, socialt 
hållbarhetsprogram, dnr 17UN259-6

 Missiv - Förslag till Socialt hållbarhetsprogram, dnr 17UN259-1
 Socialt hållbarhetsprogram 2017-2023, dnr 17UN259-3
 Beslut i KS 2017-10-24 §210 - Utskick av Sociala hållbarhetsprogrammet, 

dnr 17UN259-2

Yrkanden
Ahmed Amin (S), Leyla Tarhan (S), Håkan Alenius (S), Frida Olsson (S), Ann-
Charlotte Nyberg (V) och Kerstin Röstlund (MP) yrkar att förslaget till 
yttrande revideras enligt följande:
- Borttag av följande stycke under rubriken ”Övergripande synpunkter” på 
sidan 2:
Utbildning Gävle anser att alla dimensioner av hållbarhet med fördel bör 
samlas i ett gemensamt hållbarhetsprogram. Ett samlat hållbarhetsarbete 
blir samtidigt analogt med det utvecklingsarbete som bedrivs inom 
Utbildning Gävle (och många andra kommuner) vilket går under 
benämningen ”Lärande för hållbar utveckling”.
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- Borttag av följande stycke under rubriken ”Ansvaret behöver förtydligas” på 
sidan 3 :
I flera fall hänvisas till indikatorer tagna ur LUPP (lokal uppföljning av 
ungdomspolitiken). Utbildning Gävle anser att LUPP är problematisk att 
använda då frågeställningarna kan ändras från år till år och därmed inte är 
jämförbara över tid. Jämförelser med riket blir också svåra att göra, 
eftersom det är relativt få kommuner som använder LUPP. 

- Borttag av ordet även i meningen som följer efter ovanstående mening:
Det finns även mycket data från andra källor, exempelvis interna 
trygghetsmätningar, som Utbildning Gävle anser kan användas.

Ordförande föreslår att nämnden ajournerar sig. Nämnden bifaller. 
Sammanträdet ajourneras mellan kl. 15.10-15.15.

Efter diskussion begär Ahmed Amin (S) att nämnden ajournerar sig. 
Nämnden bifaller begäran. Sammanträdet ajourneras mellan kl. 15.23-15.25.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på ordförandens förslag att föreslå 
kommunstyrelsen besluta att omarbeta det sociala hållbarhetsprogrammet i 
enlighet med Utbildning Gävles yttrande mot de rödgrönas yrkande. 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens förslag.

Reservation
Ahmed Amin (S), Leyla Tarhan (S), Håkan Alenius (S), Frida Olsson (S), Ann-
Charlotte Nyberg (V) och Kerstin Röstlund (MP) reserverar sig till förmån för 
sitt eget yrkande. 
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§ 8: Medborgarförslag – Tillbakadragande av 
tjänstemannabeslut gällande förskolan Ur och Skur 
Vinbärsgårdens utträde som medlem i 
Friluftsfrämjandet

Dnr 17UN254
Delges: Kommunstyrelsen

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att avslå medborgarförslaget.

Ärendebeskrivning

I Ur och Skur Vinbärsgårdens medlemskap i Friluftsfrämjandet har sagts upp.
Förslagsställaren anser att medlemskapet är en garant för kvalitativ och lång-
siktig utomhuspedagogik samt att det finns en risk att kommunala förskolor 
utarmas på kompetens.

Förslaget som lämnas är detsamma som ärendets rubrik:
Tillbakadragande av tjänstemannabeslut gällande förskolan I Ur och Skur 
Vinbärsgårdens utträde som medlem i Friluftsfrämjandet.

Beslutsunderlag

 Förslag till beslut - Medborgarförslag - Tillbakadragande av 
tjänstemannabeslut gällande förskolan I Ur och Skur Vinbärsgårdens 
utträde som medlem i Friluftsfrämjandet, dnr 17UN254-2

 Yttrande medborgarförslag - Tillbakadragande av tjänstemannabeslut 
gällande förskolan I Ur och Skur Vinbärsgårdens utträde som medlem i 
Friluftsfrämjandet, dnr 17UN254-3

 Barnchecklista - Bilaga till yttrande över medborgarförslag - 
Tillbakadragande av tjänstemannabeslut gällande förskolan I ur och Skur 
Vinbärsgårdens utträde som medlem i Friluftsfrämjandet, dnr 17UN254-4

 Medborgarförslag - Tillbakadragande av tjänstemannabeslut gällande 
förskolan Ur och skur Vinbärsgårdens utträde som medlem i 
Friluftsfrämjandet, dnr 17UN254-1
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§ 9: Kommande beslutsärende - Årsredovisning år 
2017 för utbildningsnämnden

Dnr 17UN260

Nämnden har tagit del av ”Verksamhetsrapport helår 2017.” Den 14 mars 
avser nämnden att fatta beslut i ärendet.

§ 10: Kommande beslutsärende - Karriärtjänster

Dnr 18UN29

Förvaltningschefen föredrar ärendet muntligt. Avtalade karriärtjänster upphör 
i juni eller augusti 2018. Kommunens revisorer, riksrevisionen och 
statskontorets uppföljning visar att Karriärtjänsterna i högre utsträckning bör 
fördelas efter de socioekonomiska förutsättningarna, det vill säga att 
förstelärare ska undervisa på de skolor som har störst utmaningar och att 
uppdraget ska tydliggöras vid rekrytering.
Under hösten och vintern har principer för kommande karriärtjänster 
diskuterats i flera forum; referensgrupp av chefer, rektorsgrupperna,  
samverkans verksamhetsutvecklingsgrupp och nämndens 
skolutvecklingsgrupp. Arbetet har mynnat ut i ett förslag till ny hantering som 
anger att fler tjänster kommer att bli tillsvidareuppdrag i jämförelse med idag.

De nuvarande avtalen för lärarlönelyftet sägs upp till sommaren och fr. o. m. 
juli 2018 ska rektor genomföra en ny fördelning av uppdragen. Förslaget som 
har tagits fram innebär att permanenta lärarlönelyftet. Målet med 
lärarlönelyftet är att höja lärarnas status och därigenom resultaten.

Dialogen med de fackliga organisationerna och cheferna fortsätter framför allt 
kring praktiska lösningar såsom rekrytering och att definiera uppdragen. 
Handlingar i ärendet kommer att presenteras inför nämndsammanträdet den 
14 mars då nämnden har för avsikt att fatta beslut i ärendet. Återkoppling och 
uppföljning till nämnden kommer att ske via årsredovisningen.
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§ 11: Kommande beslutsärende - Politisk 
information i skolan

Dnr 18UN22

Skollagen har från och med 1 januari 2018 kompletterats med en paragraf som 
tydliggör att det är rektor som beslutar om politisk närvaro/information i 
skolan, vilket står beskrivet i Sverige kommuner och Landstings formulär som 
delgivits nämnden. 
Ingen handling har upprättats i ärendet ännu, men inför sammanträdet den 14 
mars, då nämnden avser att fatta beslut, kommer ett skriftligt förslag med 
nämndens ståndpunkt och viljeinriktning i frågan att presenteras.

§ 12: Kommande beslutsärende - Remiss - Politisk 
Organisation i Gävle kommun (POG)

Dnr 18UN30

Nämnden har delgivits remisshandlingarna i rubricerat ärende. Ett yttrande 
kommer att upprättas vid ordförandeberedningen den 28 februari i samarbete 
med förvaltningen innan nämnden fattar beslut 14 mars.

§ 13: Kommande beslutsärende - Remiss - Gävle 
kommunkoncerns medarbetarpolicy

Dnr 18UN39

Nämnden har delgivits remisshandlingarna i rubricerat ärende. Inget yttrande 
finns framtaget ännu men kommer att presenteras inför sammanträdet 14 
mars då ärendet planeras att behandlas som ett beslutsärende.
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